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EPOLÍTICAAUN PROJECTE QUE ES VOL PER AQUESTA LEGISLATURA

El Partit Socialdemòcrata (PS) fa-
rà un pas més en la proposta so-
bre l’accés a la nacionalitat, no
només perquè, en línia amb el
que diu el Consell d’Europa, pro-
posarà que el passaport andorrà
es pugui obtenir un cop el ciuta-
dà ha fet deu anys de residència
al país. També perquè, en pa-
ral·lel, defensarà postulats fins
ara no plantejats, com ara el vot
dels residents a les comunals. En
la roda de premsa posterior al co-
mitè directiu celebrat ahir, el pre-
sident i el primer secretari de la
formació, Vicenç Alay i Pere Ló-
pez, van anunciar que el partit
començarà a treballar en una
proposta de modificació de la
Llei de la nacionalitat, que a més
a més, “posarà sobre la taula el
debat i deixar la hipocresia sobre
la doble nacionalitat”, va assegu-
rar Alay. 

Els responsables de la formació
van aclarir que començaran a tre-
ballar ara i malgrat que el presi-
dent del partit va indicar que
“simplement hem pres l’acord
per poder-ho tenir aquesta ma-
teixa legislatura”, poc després tant
ell com Pere López aclarien que
el calendari dependrà de la càrre-
ga de feina del que queda de
mandat i també de la durada del
mateix. El primer secretari del
partit va precisar que es tracta
d’un “compromís” que, en tot
cas, “tindrà traducció de cara als
pròxims programes electorals”. 

MÉS ENLLÀ

Aquesta mateixa legislatura el PS
ja va tornar a portar el debat de la
nacionalitat al Consell. Aquell
cop es plantejava poder accedir
al passaport als 15 anys de resi-
dència. Després de la crisi interna
i la divisió, el nou PS defensarà
uns postulats que van molt més
enllà. Sobre el vot dels residents,
Alay va assenyalar que el partit
entén que han de tenir “capacitat
per expressar-se, manifestar-se i
participar de la vida política”, i
que “ho plantegem a nivell de les
comunals”, però no va entrar en
cap concreció més perquè, va in-

dicar, es tracta d’un treball que
encara s’ha de fer. En termes si-
milars es va referir a la doble na-
cionalitat que es planteja ara per
ara com un “debat” i que és una
qüestió, a més, que va més enllà
d’una simple modificació legisla-
tiva, ja que el doble passaport es-
tà explícitament prohibit a la

Constitució. Alay va assenyalar
que es tracta de propiciar “treu-
re’ns la careta, si volem o no
volem”.  

PATRIMONI CULTURAL

Els socialdemòcrates també van
explicar que encomanaran un es-
tudi jurídic sobre la proposició de
llei dels comuns que pretén mo-
dificar els entorns de protecció
dels béns declarats de patrimoni
cultural. López va manifestar que
“és un tema que ens preocupa” i
que, d’aquí, l’oposició dels seus
consellers comunals al text legis-
latiu. El partit entén que es tracta
d’una competència del Govern
que “quedarà en mans comu-
nals” i considera que els canvis
no van “en una línia encertada”. 

D. MORENO
Andorra la Vella

El PS portarà al Consell el vot dels
residents a les eleccions comunals
La formació començarà a treballar en una proposta de modificació legislativa en què plantejarà 
que l’accés al passaport es rebaixi a 10 anysSTambé encetarà “el debat” sobre la doble nacionalitat 
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Vicenç Alay

“[Els residents] han de
tenir capacitat per
expressar-se i participar
de la vida política”

PRESIDENT DEL PS

QUÈ HA DIT

Demà finalitza el període de pre-
sentació d’esmenes als projectes
de llei de la CASS i de l’IRPF i ahir
els consellers generals van infor-
mar al comitè directiu del treball
realitzat. Vicenç Alay va avançar
que el grup parlamentari presenta-
rà “cent i escaig” esmenes a la
llei de modificació de la Seguretat
Social, encara que ni el president
ni el primer secretari socialdemò-
crata no va voler entrar en el de-
tall, ja que n’informaran els conse-
llers generals de la formació

durant la propera setmana. En tot
cas, la visió dels socialdemòcra-
tes ja s’ha plasmat en el full infor-
matiu La retallada social que hem

d’evitar, que ha distribuït entre la
ciutadania i que tindrà noves edi-
cions, abordant altres temàtiques,
tal com va explicar Vicenç Alay. El
president del PS va indicar que
“l’acollida ha estat molt favora-
ble” i que per aquest motiu s’ha
decidit iniciar campanyes similars
sobre altres qüestions (com ara la
fiscalitat) els pròxims mesos. 

Més d’un centenar d’esmenes  
a la Llei de la CASS


